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Referat 01 fra møde i KFS - gruppen, afholdt mandag den 21.9. - kl. 17:00 - 18:00. Mødet blev 

afholdt i vores lokaler i Beboerhuset. 

Deltagere: Ruth, John, Marianne, Bent Karin og Sven Erik 

Afbud: Dan og Jette 

Til sidste møde og referat, så havde Karin meldt afbud. 

Forsalg til dagsorden: 

1. Puljeansøgninger, der er indkommet 2 stk. til behandling. 

2. Behandling at tidligere ansøgning ang. Chr. Kvarterer (fortolkning) 

3. Bemanding HAL C. 

4. Rundvisning Papirøen. 

5. Meddelelser.  

6. Nyt fra Undergrupper. 

7. Eventuelt.  

Ad.1. Puljeansøgninger: 

1. 1. OXY Magazine: Hvordan kan du få mere magt?  
Copenhagen Bombay Production ApS har ansøgt om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til 
arrangementet "OXY Magazine: Hvordan kan du få mere magt?", som afholdes den 21. oktober 
2020 i Christianshavns Beboerhus. Arrangementet afholdes i forbindelse med Folketingets 
åbning, hvor OXY Magazine vil behandle temaet magt, hvor de inviterer deres læsere og 
følgere, i aldersgruppen 20 - 30 år, til en samtale om magt i samfundet. Deltagerne vil få 
mulighed for a stille spørgsmål til et panel af fire, der ser sig selv som magtfulde. Samtalen 
mellem deltagerne og panelet skal forsøge at besvare: hvordan kan du få mere magt. En 
eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, materialer, transport af paneldeltagere og 
forplejning. Gruppen finder at der er tale om en form for erhverves støtte, tillige med at 
der ikke er offentlig adgang og arrangementet retter sig udelukkende mod OXi Magasins 
læsere. Derfor kan gruppen ikke anbefale at yde støtte. 
 
2. Bien Christianshavns filantropiske Forening – 100års jubilæum. 
Bien har ansøgt om 20.300 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje, som skal bruges til udarbejdelse af 
et jubilæumsblad samt en reception og en jubilæumsfest, som henholdsvis afholdes i 
Christianshavns Beboerhus den 16. november og CIK den 21. november 2020. Aktiviteterne i 
forbindelse med fejringen henvender sig primært til foreningens medlemmer, venner, bekendte - 
men ansøgeren håber også at øvrige interesserede vil få øjnene op for foreningen. Ansøgeren 
regner med at 75 - 100 besøger receptionen i tidsrummet 17.00 - 19.00 og at 100 vil deltage i 
selve jubilæumsfesten. Der regnes med entréindtægter på 20.000 kr. til festen, som vil dække 
over velkomstdrink, mad samt underholdning. Samtidig tages der 200 kr. pr. annonce i 
jubilæumsbladet. Yderligere regnes der med indtægter i forhold til salg af mad og drikkevare. 
Gruppen finder at der er tale om en lokal forening der gør en stor indsats for betrængte 
Christianshavnere. Den er lokalt forankret og i særdeleshed dialogskabende.  Set i 
Coronatidens lys, er det tvivlsomt om der kan afholdes en Jubilæumsfest med ca. 200 
deltagere. Derfor anbefaler udvalget at støtte på kr. 10.000,00 til supplement til dækning 
af udgifter ifbm. afholdelse af en reception, samt evt. udarbejdelse af jubilæumsblad. 
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Ad. 2. Behandling at tidligere ansøgning ang. Chr. Kvarterer (fortolkning). Lokaludvalget har 

på et tidligere møde godkendt en puljeansøgning til Christianshavn Kvarterer, med titlen Livet på 

Christianshavn 2020 – et tidsbillede af bydelens foreninger. Lokaludvalget bevilligede det ansøgte 

beløb på kr. 40.000,00 til leje af et kameraudstyr. Senere har det vist sig at prisen for et kamera er 

billigere end lejeudgiften, derfor er der rettet fornyet henvendelse til Lokaludvalget med spørgsmål 

om men ikke må købe fremfor at leje et kamera.  

Gruppen drøftede for og imod køb af kamera. Der var ikke enighed i gruppen om køb af 

kamera, men et flertal i gruppen anbefalede undtagelsesvis at man skulle se bort fra 

betragtningerne ang. anlæg og anbefalede et køb af kameraet.  

Bent ønskede ført til referat at det kun er prisen på et kamera der var undersøgt, set i forhold til 

den tidligere beskrevne lejeudgift, da det ikke fremgår om prisen for leje af kamera også skulle 

være faldet tilsvarende.  

Ad. 3. Bemanding HAL C. Vi har gennem Dan erfaret at der i det netop vedtagne budgetforlig 
2021 bliver genindført bemanding i HAL C. Det bliver en form for en halinspektør der også skal 
udføre lettere driftsmæssige småopgaver. Vi kan kun påskønne at det er lykkedes og vi orientere om 
tiltaget på det kommende Lokaludvalgsmøde. Måske kan Lokaludvalget sende brev med 
påskønnelse til dette initiativ. Kopi af brev vedlagt. 

Ad. 4. Rundvisning på Papirøen. Ruth orienterede herom. Der var en del der havde tilmeldt sig 
rundvisningen, der nok mere var et orienteringsmøde. Deltagerne var blevet orienteret om planerne 
for øen tillige med en forventet tidsplan. Vedr. ”Vandkulturhuset”, så er der ydet en støtte på ca. kr. 
200 mill. som p.t. nok er det eneste offentlige tiltag der er planlagt. Herudover er der planlagt 
byggeri at 63 almennyttige boliger og tilsvarende antal ungdomsboliger. Som noget interessant, så 
er der tilknyttet en skoleklasse til at følge byggeriet. Der var rejst en del spørgsmål på mødet, bl.a. 
vedr. transport i Prinsessegade.  Men her var der svaret at det var den eneste mulighed for transport 
der er mulighed for. Der er heller ikke planer om et nyt bibliotek p.t. 

Ad. 5. Meddelelser: Vedr. biblioteket, så oplyste Ruth at der er indført nye åbningstider, så der nu 
kun er åbnet mellem kl. 11:00 – 18:00 på hverdage, som gør det svært for almindelige borger med 
arbejde at nå en tur på biblioteket. Som det ser ud nu, så er det kun stor set kun pensionister og 
hjemmegående der har mulighed for at benytte biblioteket. Det er meget ærgerligt og det virker ikke 
som om brugergruppen bliver hørt. Marianne påpegede at København sakker meget agterud, set i 
forhold til andre byer i Danmark. Andre steder har man længere åbningstider og mange har også 
åbnet om lørdagene. I København virker det som om man stille og roligt forsøger at afvikle 
bibliotekerne, og presser borgerne til at finder andre måder at søge formidling.  

Ruth og Sven Erik orienterede om at Borgmesteren for Teknik og Miljø (Nina Hedeager Olsen) 
havde været på cykeltur i vores bydel. Her var hun bl.a. blevet fremvist Torvet, som det reelt ser ud 
d.d. godt med rod og meget larm. Der blev noteret flittigt, så vi ser om turen giver resultater.  

Ad. 6. Nyt fra undergrupper: Der var intet til dette punkt 

Ad. 7. Eventuelt: intet men næste møde er mandag den 19.10. kl. 17:00 

For referat: Sven Erik 


